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Datum 12 juni 2020

Onderwerp
Fietspad Linderweg / passage N48

Wij willen
De gemeenteraad informeren en vragen om een besluit te nemen over de mogelijkheden 
om een verkeersveilige fietsverbinding te realiseren langs de Linderweg, gedeelte 
Ommerweg tot Linde.

Wij besluiten
De gemeenteraad voor te stellen om:

1. Af te zien van de aanleg van een vrijliggend verkeersfietspad langs de Linderweg 
op het gedeelte Ommerweg tot de bebouwde kom van Linde (ca. 1.300 m1);

2. Volgend op het hiervoor gestelde, rode fietssuggestiestroken aan te brengen op 
de rijbaan Linderweg op het gedeelte Ommerweg tot de bebouwde kom van 
Linde;

3. De kruising Ommerweg / Linderweg verkeersveiliger in te richten om zo de 
fietsers een veiligere oversteeklocatie aan te bieden;

4. De bovengenoemde maatregelen uit te voeren binnen het beschikbare 
gemeentelijke deel van het krediet voor fietspad Linderweg groot ca. € 300.000;

5. Afhankelijk of de maatregelen deels nog subsidiabel worden geacht door de 
provincie, het uiteindelijk resterende krediet terug laten vloeien naar algemene 
middelen en verantwoorden bij de jaarrekening. 

Want
1. Afzien van aanleg resterende deel fietspad 
Het is niet gelukt om instemming te verkrijgen in de grondpositie op een belangrijke 
locatie in de route voor fietspad Linderweg. We zien juridisch en ook toekomstbestendig, 
weinig kansen om medewerking verder te forceren bij provincie Drenthe. De aanleg van 
dit vrijliggende fietspad is daarmee zonder forse extra investering vooralsnog niet 
haalbaar. Daarnaast verwachten we geen draagvlak voor een gedeeltelijke aanleg van 
een vrijliggend fietspad en zou een dergelijke halve oplossing niet bijdragen aan een 
eenduidige verkeersveilige inrichting. Hoewel we ons realiseren dat gebruikers van de 
route alsmede Dorpsbelangen Linde teleurgesteld zullen zijn als er geen vrijliggend 
fietspad komt, stellen we deze keuze, met enige tegenzin, toch voor als verstandigste 
koers richting de gemeenteraad. Mogelijk biedt een toekomstige wijziging van het 
viaduct over de N48 of een aanpassing in de N48 zelf, op termijn kans om alsnog mee te 
liften in het creëren van ruimte voor een fietspad. 

Een alternatief, om nu door te werken aan de komst van het fietspad, is de bouw van 
een fietsbrug. Een en ander ook toegelicht bij alternatief beleid. Het college stelt deze 
optie niet voor aan de gemeenteraad. In het verleden is hiervoor namelijk een 
aanvullende gemeentelijke investering berekend van ca. € 700.000, maar deze 
investering is niet gereserveerd en geïndexeerd. In de huidige financiële kaders van 
gemeente De Wolden is de bouw van deze fietsbrug geen voor de hand liggende keuze. 
Met het nog beschikbare krediet en de potentiele BDU zou de investering voor dit 
resterende deel van het fietspad (1.300 m1) uitkomen op ca. 1.1 miljoen. Ter indicatie, 
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dit gedeelte van het fietspad zou daarmee bijna net zoveel kosten als het al aangelegde 
deel van fietspad Linderweg van ca. 2.800 m1. 

2. Fiets suggestiestroken (Ommerweg tot Linde)
Om toch de verkeersveiligheid te verbeteren en de positie van fietsers te benadrukken op 
de Linderweg stellen we voor om de rijbaan aan twee zijden te voorzien van fiets 
suggestiestroken. Dit is een gangbare invulling van de rijbaan op locaties waar veel 
fietsers aanwezig zijn en waar geen vrijliggend verkeersfietspad kan worden aangelegd.

3. Kruisingsvlak Ommerweg / Linderweg
Tijdens de voorbereiding kwam regelmatig naar voren dat men de oversteek van fietsers 
vanaf fietspad Ommerweg naar rijbaan Linderweg als onveilig ervaart. Vooral de snelheid 
van het verkeer op de Ommerweg leidt tot dit gevoel. Op de kruising 
Ommerweg/Linderweg is een zogenaamd schijnplateau aanwezig. Deze wekt visueel de 
indruk van een verkeersremmende maatregel maar is in de praktijk gewoon vlak. Het is 
denkbaar dat automobilisten hun snelheid niet (meer) aanpassen ter hoogte van het 
huidige attentie verhogende kruispunt. We stellen voor om deze kruising ook 
daadwerkelijk verhoogt uit te voeren om zo meer dwingend de snelheid te verlagen en 
de verkeersveiligheid te bevorderen.

4/5. Krediet
Momenteel is er in het gemeentelijke deel van het krediet nog ca. € 300.000 beschikbaar 
voor de aanleg van fietspad Linderweg. Potentieel zou daar ca. 
€ 130.000 aan BDU bijdrage bij komen als we een vrijliggend fietspad mochten 
aanleggen langs het benoemde deel van de Linderweg. Voorgesteld wordt om de in dit 
voorstel benoemde verkeersmaatregelen uit te voeren binnen het gemeentelijke deel van 
het restant krediet. De werkzaamheden met de suggestiestroken kunnen mogelijk nog in 
de zomer van 2020 of weersafhankelijk in het najaar worden uitgevoerd. Bij de 
behandeling van de jaarrekening zal de eindverantwoording voor het project 
plaatsvinden. De hoogte van het restant krediet is nog afhankelijk van de nader te 
onderzoeken mogelijkheden of BDU mag worden ingezet voor verkeersmaatregelen 
anders dan de beoogde aanleg van het fietspad. 

Maar
Het is geen eenvoudige keuze om definitief af te zien van de aanleg van een vrijliggend 
fietspad langs Linderweg, gedeelte Ommerweg tot Linde. De komst van het fietspad was 
immers zeer gewenst bij zowel de gemeente, de gemeenteraad en diverse 
belanghebbenden. De afgelopen jaren zijn ook diverse inspanningen gedaan om de 
aanleg mogelijk te maken. 

Met het concept gemeenteraadsvoorstel legt het college een duidelijke keuze voor aan de 
gemeenteraad. Het college kan er echter ook voor kiezen om de gemeenteraad geen 
voorkeursoptie aan te bieden. In dat geval benaderen we de gemeenteraad met een 
opsomming van de actuele overwegingen en vragen de gemeenteraad om zelf de voor 
hen meest geschikte conclusie te trekken. 

Bij het laatste gesprek met de provincie en het Drentse Landschap is duidelijk geworden 
dat we minnelijk geen overeenstemming gaan bereiken over de inzet van het ecoduct 
Stiggeltie. Dit ondanks de vooral positieve bevindingen in de natuurtoets. Daarnaast is 
het technisch en qua verkeersveiligheid geen verbetering om eenzijdig op het bestaande 
viaduct ruimte af te zonderen voor fietsers. De overblijvende ruimte is erg 
onoverzichtelijk en handhaving op de dan benodigde voorrangsregels of verkeerslichten 
biedt geen uitkomst. Als fietsers het viaduct blijven benutten, dan blijft fietsen op de 
rijbaan (aan beide zijden) de meest geschikte inrichting. 

Een alternatief waarbij de aanleg van het fietspad wel denkbaar zou blijven, is de bouw 
van een sobere nieuwe fietsbrug over de N48. Deze optie is kostentechnisch ongunstig 
gebleken en is daarom niet nogmaals als potentieel besluit voorgelegd aan de 
gemeenteraad, Wel wordt bij alternatief beleid nog even ingegaan op de kaders voor een 
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fietsbrug. Daarnaast geeft de provincie aan dat fietsen op de rijbaan, met enkele 
verbeteringen in de verkeersveiligheid, voldoende mogelijkheden biedt voor een 
verkeersveilige fietsverbinding. Het college stelt de gemeenteraad voor om die optie te 
kiezen, zodat er definitief stappen worden gezet in de verbetering van de 
verkeersveiligheid, maar helaas zonder de komst van het vrijliggende fietspad. 
Tevens kan daarmee, na aanleg verkeersmaatregelen, het project en het projectkrediet 
definitief worden afgesloten. 

Achtergrond
Na diverse overwegingen en besluiten, heeft de gemeenteraad eind 2018 besloten om 
een uiterste poging te doen, om verder te onderzoeken of het fietspad Linderweg in 
overleg met belanghebbenden zorgvuldig kan worden ingepast op ecoduct Stiggeltie. 
Voorzien werd dat hiervoor in 2019 de nodige gesprekken en onderzoeken op gang 
gebracht moesten worden. Inmiddels zijn die onderzoeken en gesprekken afgerond en 
vragen we het college om de gemeenteraad de overwegingen, kansen en beperkingen 
voor te leggen.

De financiële gevolgen zijn 
Bij het beëindigen van het fietspad project zal het hiervoor resterende krediet (ca. € 
300.000) teruggaan naar algemene middelen. Het college stelt de gemeenteraad voor 
om een deel van het krediet in te zetten voor verkeersmaatregelen zodat fietsers een 
veiligere positie krijgen op de rijbaan. Afhankelijk of deze verkeersmaatregelen deels nog 
subsidiabel worden geacht door de provincie, vloeit het definitieve resterende krediet 
terug naar algemene middelen. Het project en de financiële afwikkeling worden daarna 
verder verantwoord bij de jaarrekening. 

Alternatieven
Met het concept raadvoorstel in de bijlage legt het college een koers voor aan de 
gemeenteraad over de (on)mogelijkheden voor een fietspad langs de Linderweg gedeelte 
Ommerweg tot Linde. Deze koers wordt voorgelegd gebaseerd op een lang traject van 
onderzoeken en afstemming in verschillende fasen. Hoewel het niet een leuke conclusie 
is; concluderen we dat de grondeigenaar en mede overheid de provincie Drenthe in 
samenwerking met het Drentse Landschap geen medewerking gaat geven aan het 
inpassen van het fietspad op ecoduct Stiggeltie, ongeacht in ons beeld redelijke 
bevindingen in de natuurtoets. Daarnaast zien we toekomstbestendig beperkte kansen 
om deze wens verder te forceren. We mogen dit verschil van inzicht niet als onwil 
beschouwen. Een ieder herkent het belang van de verkeersveiligheid en handelt naar eer 
en geweten. Toch komen we vanuit onze eigen kaders en belangenbehartiging niet tot 
een gezamenlijk gedragen conclusie. Samen de schouders er onder zetten, om een zo 
goed mogelijke inpassing van het fietspad op het ecoduct Stiggeltie te verzorgen, is 
meerdere malen geen haalbare optie gebleken. Ongeacht het genoemde kan het college 
de gemeenteraad ook enkele alternatieven voorstellen of er voor kiezen om geen 
keuzerichting voor te leggen. 

Bestuurlijke afstemming
Uiteindelijk is de combinatie van de provincie Drenthe en het Drentse Landschap niet te 
overtuigen van de zorgvuldige inpassing van het fietspad op het ecoduct Stiggeltie. De 
provincie Drenthe is eigenaar van de bovengrond op het ecoduct en heeft een 
erfpachtovereenkomst afgesloten met het Drentse Landschap. De beoogde 
erfpachtovereenkomst is door de provincie conform oorspronkelijke koers afgesloten. De 
Provincie had er ook voor kunnen kiezen om de erfpachtovereenkomst uit te stellen, 
omdat al bekend was dat de gemeente de inzet van het fietspad op ecoduct Stiggeltie 
nader wilde onderzoeken met een natuurtoets. Los daarvan is de gemeente van mening, 
ondersteund door de bevindingen in de natuurtoets, dat de inpassing van het fietspad 
(desnoods tijdelijk) geen impact heeft op de doelstellingen die met deze overeenkomst 
zijn vastgelegd. Helaas hebben de provincie en het Drentse Landschap daar een ander 
beeld van. 

Mocht het college en/of de gemeenteraad toch verdere inspanningen willen op de komst 
van een vrijliggend fietspad langs de Linderweg over het ecoduct Stiggeltie, dan is het 
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een optie om bestuurlijk te onderzoeken of er bij de provincie Drenthe als individuele 
partij, op termijn alsnog draagvlak is te vinden voor het aanpassen van de 
erfpachtovereenkomst. Hierbij merken we op dat de provincie tot nu toe hiertoe niet 
bereid is gebleken. Ook is eenzijdige verandering van een erfpachtovereenkomst niet 
mogelijk. Beide partijen zouden voordelen-, of in elk geval geen nadelen, moeten zien in 
de te wijzigen voorwaarden. 

Toch een fietsbrug
Na afstemming en terzijde leggen van ambitieuze mogelijkheden als een markante 
fietsbrug ‘oude Linderweg’ of een fietstunnel alsmede een gebruikte fietsbrug, richtte de 
inzet zich definitief op:

 het bestaande viaduct;
 het bestaande ecoduct Stiggeltie;
 of het bouwen van een sobere nieuwe fietsbrug. 

Elk van deze opties heeft diverse voor- en nadelen voor de verkeersveiligheid en/of de 
ecologische inrichting.

De sobere fietsbrug genoot bij de meeste partijen enig draagvlak, maar woog gezien de 
hoge investering, niet op tegen de hernieuwde poging om de situatie met het ecoduct 
gedetailleerd te onderzoeken. Mocht het college en/of de gemeenteraad toch willen 
overwegen om de inzet van een nieuwe fietsbrug als serieuze optie uit te werken, dan 
stellen we voor om het huidige krediet voor het fietspad Linderweg in stand te houden. 
Met een deel van dat krediet kan de voorbereiding van de fietsbrug voldoende en 
gedetailleerd worden opgepakt tot een go, no go moment medio 2021. Bij dat go, no go 
moment, zou het college de gemeenteraad alsnog kunnen vragen of de aanleg van een 
fietsbrug en daarmee het vrijliggende fietspad een realistische optie wordt. Het 
gemeentelijke aandeel van de geraamde meerkosten voor een fietsbrug waren ca. € 
700.000. Deze raming hield rekening met onzekerheden maar is niet geïndexeerd. Door 
de markt creatief en oplossingsgericht te benaderen is het denkbaar dat deze kosten 
gunstiger kunnen uitpakken. Nadeel van deze optie is dat bij tegenvallende resultaten de 
voorbereidingskosten wederom voor niets zijn geweest en er alsnog teleurstelling 
ontstaat op het feit dat er geen vrijliggend fietspad wordt aangelegd langs de Linderweg. 
In de tussentijd hebben de fietsers en overige verkeersdeelnemers geen profijt van 
verkeersmaatregelen die de situatie voor de fietsers op de rijbaan verbeteren.

Bijlagen
Concept gemeenteraadsvoorstel 
Verslag bijeenkomst provincie en het Drentse Landschap
Natuurtoets
Bovenaanzicht globaal suggestiestroken


